
18. Meddelelser (2011-108303)
Rabatordning for lokaludvalgsmedlemmer
Den tidligere annoncerede rabatordning for lokaludvalgsmedlemmer, som følge af at de er en del af 
Københavns Kommune er nu trådt i kraft. Der vil blive omdelt rabatkort til alle medlemmer på 
Lokaludvalgets møde d. 21.6., som kan bruges til at handle på netportalen: Mylogbuy. De der ikke 
deltager på dette møde kan rette henvendelse til sekretariatet for at få rabatkortet.

Bymøblerne
Gyngefortællinger, som Mozarts Plads arbejdsgruppen har bestilt, opsættes forventelig d. 4. juli 2012 
på Mozarts Plads.

Orientering om Regulativ for Lokaludvalg
Regulativet blev behandlet på ØUs møde den 22.5. ØU besluttede at indsætte et
nyt 2. at-punkt med følgende ordlyd: ”at § 5 stk. 2 ændres til ”Medlemmer og suppleanter udpeget 
efter stk. 1 skal være villige til at modtage valget og have folkeregisteradresse i Københavns 
Kommune eller væsentlige og dokumenterede interesser i lokalområdet. Medlemmer og suppleanter 
udpeget efter indstilling skal tillige repræsentere lokale foreninger, frivillige organisationer, 
brugerbestyrelser på skole- idræts-, ældre- og daginstitutionsområdet og lignende, som forestår eller 
deltager i lokale aktiviteter i bydelen eller området, jf. § 2, stk.2””. Indstillingen blev godkendt af BR 
d. 31. maj 2012. Herefter sendes regulativet til godkendelse i Indenrigsministeriet

Boligsociale Helhedsplaner
Organiseringen af de boligsociale helhedsplaner i kommunen er ændret, således
at der i hver bydel er nedsat et boligsocialt forum, hvor kommunale forvaltninger, boligselskaberne, 
lokaludvalg (sekretariaterne) og områdefornyelser drøfter helhedsplaner under et for bydelen. I Kgs. 
Enghave deltager Lokaludvalgets udvalgssekretær i Boligsocialt Forum. Det er stadig 
boligselskaberne, der, i samarbejde med forvaltningen, udarbejder de enkelte helhedsplaner, står for 
borgerinddragelsen m.v. I modsætning til tidligere sendes helhedsplanerne ikke ud i decideret høring i 
f.eks. lokaludvalgene, da planerne og ansøgningerne ligger i boligselskaberne. Lokaludvalgene 
involveres i det omfang, boligselskaberne ønsker det. 
Godkendelsesproceduren af boligsociale helhedsplaner foregår således:
1. Boligorganisationerne i bydelen udarbejder i samarbejde med relevante kommunale
medarbejdere kontrakter om de indsatser, hvor der er samarbejde mellem boligorganisation
og kommune.
2. Afdelingsbestyrelserne godkender den boligsociale helhedsplan for deres afdeling
3. Kommunens syv forvaltninger og BR godkender det boligsociale samarbejde i bydelene
4. Landsbyggefonden godkender de boligsociale helhedsplaner
5. Den boligsociale indsats kan sættes i gang.

Der er netop afsat midler til en ny 4-årig boligsocial helhedsplan i Kgs. Enghave fra 2013-17.
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Formanden orienteret om en debat, der foregår mellem en gruppe borgere på facebook om hvorvidt 
Valby Strand reelt skal ligge i Valby eller på Kgs. Enghave-siden af Valby Parken. Formanden for 
Valby og Kgs. Enghave Lokaludvalg har sammen skrevet til facebookgruppen, at Valby Strand er en 
arbejdstitel, men at den foreløbige placering teknisk set ligger i Kgs. Enghave. Formændene har også 
skrevet, at lokaludvalgene begge ønsker en strand med den bedste placering og således ikke på 
nuværende tidspunkt går op i, hvilken side af bydelsgrænsen den kommer til at ligge og dermed hvad 
navnet på stranden skal være.

Ann orienterede om, at Bymiljøudvalget arbejder på et brev til Movia om ikke at nedlægge buslinie 
10s stoppesteder ved ældreboliger. Ann orienterede også om, at Sammen om Sydhavnen har fået 2 
mio. kr. fra TMF til udarbejdelse af et prospekt for Scandiagade inden udgangen af 2012, hvor 
helhedsplanen i sin nuværende form udløber og prospektet derfor skal samles op af andre aktører og 
der skal arbejdes på midler for en realisering.

Paul-Erik orienterede om, at der de kommende tre måneder er åbent i Østre Kabel for kreative 
iværksættere, udstillinger og interesserede i f.m. Skab din By-initiativet fra Københavns Kommunes 
side. Alle opfordres til at kigge forbi.

Bjarne orienterede om, at han og Karsten havde været til møde i Vesterbro Lokaludvalgs Teknik- og 
Miljøudvalg vedr. 2-sporet Enghavevej. Udvalget var positive overfor ideen, men manglede et 
konkret projektforslag for en overordnede trafikal løsning i området.




